
S/BR .0002.5.2011          
Protokół Nr  VIII/11

z VIII sesji Rady Miejskiej w Rynie
z dnia 29 czerwca 2011 roku

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn
w godz.15:00 do 17:20.

W obradach uczestniczyli:
− Radni Rady Miejskiej
− Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński
− Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska
− Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska
-           Kierownicy Jednostek Podległych
 -          Mieszkańcy Miasta i Gminy

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie  
    między sesjami.
5.Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami.
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych.
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
8. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi.
9. Wykonanie  budżetu Gminy  za 2010rok:

  1) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 
              2010 rok oraz informacji o stanie mienia,

2) wystąpienie Burmistrza MiG ,
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania  

                budżetu Gminy Ryn  za 2010 rok,                                                                       
           4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu,                         
           5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,                 
           6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji   
                Rewizyjnej,

7) dyskusja,
8) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

               ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok,                                         
9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. 

                                                                                                                                             
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 370 w obrębie    
      Wejdyki.                                                                                                                        
11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania na mienie komunalne Gminie Ryn nieruchomości
      Skarbu Państwa nad Jez. Ryńskim w obrębie miasta Ryn.       
12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w użyczenie nieruchomości zabudowanej 
      budynkiem byłej szkoły we wsi Skop.                                                                            
13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.                  
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2011-2019
15.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                     
16. Rozpatrzenie skargi przedstawionej na poprzedniej sesji.                                          
17. Sprawy rożne.   
18. Zamknięcie posiedzenia.
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Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia VIII Sesji Rady Miejskiej w Rynie,  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. Guz.
Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad. W trakcie stwierdzania prawomocności w 
sesji uczestniczyło 12 radnych; nieobecni – Pan M. Kowal, Pan M. Szczebiot ,Pani A. Szymanek.
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.

Ad.2  Przyjęcie porządku obrad.

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG wniósł o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowy punkt:
12  a  –  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Powiatem  
Giżycko.

Rada Miejska, w obecności 12 radnych, jednogłośnie przyjęła porządek obrad z zaproponowaną 
powyżej zmianą.

Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Uwag do protokółu nie zgłoszono.
Rada Miejska, w obecności 12 radnych, jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji.

Przed przystąpieniem do realizacji  kolejnego punktu porządku obrad, Pan Burmistrz podziękował 
Panu E. Żakiewiczowi – Dyrektorowi ZEAPOW – odchodzącemu na emeryturę, za wieloletnią pracę 
na rzecz oświaty.

Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
          w  okresie  między sesjami.

Pan J. Guz – Przewodniczący Rady poinformował o rozstrzygnięciach nadzorczych wojewody 
stwierdzających nieważność statutów sołectw uchwalonych przez Radę Miejską w dniu 27.04.2011r. 
w części dotyczącej :  § 6 pkt 3,  § 12 pkt 1 w zakresie sformułowania : „… oraz innych czynności  
zleconych przez to zebranie, bądź przez Burmistrza”,  § 14 ust.4 w zakresie sformułowania: „…w 
posiedzeniach rady sołeckiej- sołtys uczestniczy obowiązkowo”, § 29 ust.1 pkt.3, § 29 ust.5.

Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
         sesjami. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady- stanowi załącznik nr 2 do  
         niniejszego protokółu.

Burmistrz MiG poinformował, że:
1/ odbyły się dwa spotkania z dyrektorem przedsiębiorstwa energetycznego w sprawach 
związanych z inwestycjami gminnymi
2/ odbył się przetarg na dowóz dzieci do szkół; wpłynęły trzy ofert ; cena 3,40zł, 3,09zł i 2,55zł
3/ w Giżycku miało miejsce wyjazdowe posiedzenie senackiej komisji ochrony środowiska 
4/ unieważniony został przetarg na budowę boiska „ Orlik” z uwagi na to, że wszystkie złożone 
oferty bardzo mocno przewyższały środki przeznaczone przez gminę na to zadanie; w związku z 
tym ogłoszony został kolejny przetarg
5/ odbyło się posiedzenie komisji mieszkaniowej, która opiniowała przydział wolnego lokalu 
mieszkalnego
6/ odbyło się posiedzenie rady budowy w sprawie inwestycji w Ławkach oraz ścieżki spacerowej
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7/ odbył się gminny zjazd Ochotniczych Straży Pożarnych; formalnie istnieją trzy jednostki: w Rynie,
Sterławkach W. i Szymonce. Straż w Szymonce od trzech lat nie przejawia żadnej aktywności.
8/ odbyło się walne zebranie Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami, na 
którym zatwierdzono sprawozdanie z wykonania budżetu za rok ubiegły
9/ w Wilkasach oddano do użytku kolejną Eko-Marinę
10/ odbyło się spotkanie z Zarządem Wojewódzkim Ochotniczych Straży Pożarnych 
11/ odbyło się walne zgromadzenie spółki PGKIM; przedsiębiorstwo powoli wyłania się z zakrętu; 
jednak ciągle są problemy związane z finansami, tym nie mniej spółka na dzisiaj ma płynność 
finansową, ma możliwość korzystania z kredytów, może uczestniczyć w przetargach, ma 
uregulowane płatności wobec ZUS
12/ Zarząd Województwa namawia do przystąpienia sieci miast
13/ uczestniczył w sesji sejmiku województwa warmińsko-mazurskiego z racji złożenia wniosku o 
dofinansowanie inwestycji wodno-kanalizacyjnej dla miejscowości Krzyżany, Wejdyki, Słabowo
14/ podpisana została umowa na pożyczkę  z Wojewódzkim Funduszem, na wkład własny 
realizowanej inwestycji  w Ławkach
15/ został ogłoszony przetarg na kształtowanie przestrzeni dla sportu, rekreacji, wypoczynku przy 
plaży w Rynie, działki w Rybicalu, Prażmowie i Krzyżanach
16/ odbyło się spotkanie z Zarządem Dróg Powiatowych 
17/ na cmentarzu w Rynie odbyła się uroczystość upamiętniająca ofiary wojny i przemocy
18/ pracownicy szkół nie zmarnowali minionego roku szkolnego, potwierdzeniem tego są wysokie 
osiągnięcia na sprawdzianach; Burmistrz podziękował nauczycielom, obsłudze, a także uczniom  za 
włożony wkład pracy
19/ ogłoszony został przetarg na zaciągnięcie kredytu na budowę boiska „ Orlik” oraz ścieżki wokół 
Jeziora Ołów w kwocie 1.316.000zł
20/ wyłoniono na ½ etatu nowego Dyrektora Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Placówek 
Oświatowo Wychowawczych – Panią L. Podskalną
21/ złożono wniosek, w ramach Rozwoju Programów Wiejskich, na utwardzenie placu przy kościele 
w Sterławkach W.
22/ 26 czerwca br. w Jezioranach odbył się przegląd kapel i zespołów ludowych, gdzie Zespół
 „  Sterławiacy”  zdobył  pierwsze  miejsce  i  nagrodę  ministra  kultury  i  dziedzictwa  narodowego 
wysokości 10.000 zł
23/ zespół młodzieżowy działający przy Ryńskim Centrum Kultury przeszedł do kolejnego etapu 
programu „ Mam Talent”

Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7  Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania.

Pan S. Kożuszko – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – przedstawił wnioski z kontroli 
komisji przeprowadzonej w Publicznym Gimnazjum w Rynie w dniu 9 czerwca br.:

1/ o zamknięcie odcinka  drogi  biegnącej przy boisku sportowym dla ruchu kołowego
   ( z wyłączeniem pojazdów dowożących dzieci do szkoły)
2/ o naprawę  nawierzchni asfaltowej położonej przed budynkiem gimnazjum.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie odcinka  drogi  biegnącej przy 
boisku sportowym dla ruchu kołowego ( z wyłączeniem pojazdów dowożących dzieci do szkoły). 

Wniosek został przyjęty większością głosów ( za przyjęciem wniosku głosowało 9 radnych; przeciw 
– nie było; 3 radnych wstrzymało się od głosów).

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o naprawę  nawierzchni asfaltowej położonej 
przed budynkiem gimnazjum.
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 12 radnych.

Ad.8  Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi.

Informację przedstawił Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG. Poinformował, że na mocy uchwały Rady 
Miejskiej o współpracy z organizacjami pozarządowymi organizowany jest przetarg na realizację 
określonych zadań na dany rok. Do przetargu przystępuje corocznie :  Stowarzyszenie Sportowe i 
Rekreacyjne  oraz Ludowy Uczniowski Klub Sportowy „ Ołów”.

Ad.9  Wykonanie  budżetu Gminy  za 2010rok:

  1) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy  
  za 2010 rok oraz informacji o stanie mienia
- zarządzenie Nr 35/11 Burmistrza MiG z dnia 30.03.2011r.w sprawie przyjęcia sprawozdania
 z wykonania budżetu Gminy Ryn za 2010r. w tym informacja o stanie mienia -  stanowi zał. nr 3
- zarządzenie Nr 37/11 Burmistrza MiG z dnia 31.03.2011r.zmieniające zarządzenie Nr 35/11   
  Burmistrza MiG z dnia 30.03.2011r. - stanowi zał. nr 4
- sprawozdanie finansowe - stanowi zał. nr 5

Radni nie zgłosili zastrzeżeń do sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu.

      2) wystąpienie Burmistrza MiG 

Pan J.Karpiński – Burmistrz  - przypomniał, że Zarządzeniem nr 35/11 z dnia 30 marca 2011r. i 
Zarządzeniem nr 37/11 zmieniającym w/w zarządzenie przyjął sprawozdanie z wykonania budżetu 
Gminy Ryn za 2010 rok. Sprawozdanie dostarczono do Przewodniczącego Rady Miejskiej, za jego 
pośrednictwem dla Pań i Panów Radnych oraz zostało przekazane do RIO w Olsztynie.
Budżet Gminy Ryn na rok 2010 został przyjęty przez Radę Miejską z dniem 30 grudnia 2009roku 
uchwałą nr XL/352/09.
W dniu uchwalenia budżet Gminy Ryn to 26.415.108,84 zł po stronie planowanych dochodów oraz 
27.558.227,40 zł po stronie wydatków.
W trakcie roku budżetowego dokonywane były zmiany budżetu zarówno przez Burmistrza MiG Ryn 
ja i Radę Miejską w ramach posiadanych kompetencji.
Po zrealizowaniu w/w zmian ostatecznie na dzień 31.12.2010r. budżet Gminy Ryn to:
dochody: 25.986.039,55 zł
a) dochody bieżące 16.609.100,55 zł
b) dochody majątkowe 9.376.939,00 zł
wydatki : 29.406.671,11 zł
a) wydatki bieżące 15.684.215,92 zł
b) wydatki majątkowe 13.722.455,19 zł
deficyt budżetu: 3.420.631,56 zł
- pokrycie deficytu:
a) kredyt inwestycyjny 1.270,423,00 zł
b) nadwyżka z lat ubiegłych 2.267.090,00 zł
rozchody 116.881,44 zł
- spłata rat kredytów i pożyczek 

Stan zobowiązań Gminy
Na dzień 31.12.2010 rok żadna z jednostek organizacyjnych związana z budżetem Gminy nie 
posiada zobowiązań wymagalnych.
Zobowiązania Gminy na dzień 31.12.2010 z tytułów dłużnych ogółem 1.523.756,42 zł w tym: (wym.)
Łączna kwota długu Gminy na dzień 31.12.2010r. stanowi 5,87 % wykonanych dochodów ogółem i 
nie przekracza wskaźnika określonego w art. 170 ust. 2 ustawy o finansach publicznych (60%).
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W roku 2010 spłacono:
pożyczkę zaciągniętą na kanalizację Bachorza – Tros w wysokości 79.345 zł
pożyczkę zaciągniętą na rozbudowę i modernizację oczyszczalni ścieków w Rynie w wysokości 
488.200 zł
pożyczkę zaciągnięto na budowę stacji uzdatniania wody w Rynie w wysokości 195.040 zł
na łączną kwotę 132.636,37 zł co stanowi 0,51 % planowanych dochodów ogółem i nie przekracza 
wskaźnika określonego w art. 169 ust. 1 Ustawy o finansach publicznych (15%).
Zobowiązania Gminy na dzień 31.12.2010r. wynosiły ogółem 858.841,08 zł, były to zobowiązania 
niewymagalne. 
Należności na rzecz Gminy za okres sprawozdawczy to 1.264.965,35 zł w tym zobowiązania 
wymagalne wynikające ze zobowiązań podatkowych i niepodatkowych 1.113.138,13 zł i zwiększyły 
sie ogółem o kwotę 225.329,11 zł w stosunku do roku 2009.
% udział kwoty należności wymagalnych do wykonanych dochodów bieżących 6,70% ( 5,32 % w 
2009) 

Wykonanie dochodów w 2010 roku
Dochody Gminy na dzień 31.12.2010r. zostały zrealizowane w wysokości 25.976.731,21 zł, co w 
stosunku do założonego planu na 2010r. ( 25.986.039,55 zł) wyniosło 99,64 %.
Dochody bieżące zostały wykonane na poziomie 100,01% planu (16.609.100,55zł), natomiast 
dochody majątkowe zostały wykonane na poziomie 99,88 % planu (9.376.939 zł).
Skutki obniżenia górnych stawek podatków obliczone za 2010r. wyniosły 248.999,00 zł (w roku 2009 
– 299.544,00 zł).
Skutki udzielonych ulg i zwolnień obliczone za okres sprawozdawczy (bez ulg i zwolnień 
ustawowych) 19.034 zł (za 2009r. 11.171 zł).
Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy Ordynacja Podatkowa, 
obliczone za okres sprawozdawczy:
umorzenie zaległości podatkowych 4.765,00 zł (2009 – 50.323,00 zł)
rozłożenie na raty, odroczenie terminu płatności – 36.104,00 zł ( 2009 – 5.560 zł)
Wykonanie wydatków w 2010 roku
Plan wydatków ogółem na 2010r. po zmianach wynosi 29.406.671,11zł wydatkowano kwotę 
27.817.210,64 zł, stanowi to 94,6 % założeń do planu, w tym: 
wydatki bieżące – plan 15.684.215,92zł wykonano 15.146.295,74zł, tj. 96,6 %
wydatki majątkowe – plan 13.772.455,19zł wykonano 12.670.914,90zł co stanowi 92,3% założeń do 
planu.
Zrealizowane wydatki majątkowe to kwota 12.670.914,90 zł tj. 92,30% założeń planu.
W roku 2010 Gmina Ryn uzyskała faktyczne dofinansowanie w wysokości:
zadania inwestycyjne
- RPO 8.126.620,73 zł
- PROW 142.139,00 zł
zadania pozainwestycyjne
- POKL 457.046,01 zł
ŁĄCZNIE 8.725.805,74 zł
co stanowi 33,59% dochodów ogółem, w tym 93,17 % majątkowych oraz 31,37% wydatków ogółem, 
w tym 57,61% majątkowych.

W roku 2010 zostało podjętych 112 zarządzeń Burmistrza w tym wprowadzające regulamin 
organizacyjny UMiG Ryn. Zostało przygotowanych 111 projektów uchwał które po dyskusjach w 
komisjach wysoka Rada Miejska przyjęła i zobowiązała Burmistrza MiG Ryn do wdrożenia. W tym 
podjęto uchwały strategiczne dla kontynuacji rozwoju Naszej Gminy, to:
uchwała ustanawiająca wieloletni plan inwestycyjny na lata 2010 – 2015
uchwała o przystąpieniu do opracowania Miejscowego Planu Zagospodarowania Miasta Ryn
uchwała o przystąpieniu do opracowania, aktualizacji strategii Miasta i Gminy Ryn
Zostało opracowanych i wydanych po postępowaniu 104 decyzji o warunkach zabudowy.
Przeprowadzono 10 przetargów zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych.
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W roku 2010 Gmina Ryn czynnie wywiązywała się ze zobowiązań w przynależnych 
stowarzyszeniach i związkach, tj.
LGD9 – p. B. Kowalska
LGR "Mazurskie" - p. J. Karpiński
MZM-GO – p. J. Karpiński
Stowarzyszenie "Polskie Zamki Gotyckie" : p. A. Szymanek i  p. M. Podskalny.
2010 rok  został  właściwie  wykorzystany przez Gminę Ryn w zakresie możliwości  budżetowych 
gminy zarówno z zakresie gospodarowania środkami własnymi jak i  maksymalnym pozyskaniem 
środków zewnętrznych.
Burmistrz poinformował,  że w  Rankingu Samorządów Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 
2010r. Gmina Ryn zajęła I miejsce w  wydatkach na jednego mieszkańca.
Pod uwagę brano:  wydatki, wydatki na mieszkańca,  nadwyżkę/deficyt budżetowy na mieszkańca
oraz zadłużenie.

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania  
    budżetu Gminy Ryn  za 2010 rok                                                                      
          
Pan  J.  Guz  –  Przewodniczący  Rady  -  przedstawił  pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania  budżetu Gminy Ryn  za 2010 rok.
- opinia stanowi załącznik nr 6 – do niniejszego protokółu                                                                 

 4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu                       

Pan S. Kożuszko – Zastępca  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – przedstawił pozytywną opinię 
Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu.                    
- opinia stanowi załącznik nr 7 – do niniejszego protokółu                                                                 

5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium                 

Pan S. Kożuszko – Zastępca  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – przedstawił wniosek Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium.                 
- wniosek stanowi załącznik nr 8 – do niniejszego protokółu                                                                 

 6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji   
     Rewizyjnej

Pan J. Guz – Przewodniczący Rady - przedstawił pozytywna opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej.
- opinia stanowi załącznik nr 9 – do niniejszego protokółu                                                                 

7) dyskusja

Pani A. Jucewicz – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – stwierdziła, że  można się 
pochwalić  wieloma osiągnięciami  z  2010 roku.  Najważniejszą inwestycją  jest  inwestycja  wodno-
kanalizacyjna, która poprawiła warunki bytowe mieszkańców gminy z terenów wiejskich.
Kolejną ważną inwestycją było oddanie do użytku obiektu szkolnego, w którym mieści się stołówka, 
świetlica, przedszkole. Inwestycję wykonano w 100% przy udziale środków gminy.
Z rozmów przeprowadzonych z mieszkańcami miasta wynika, że pozytywnie oceniają to zrobiono w 
mieście ( przebudowa Placu Wolności, place zabaw dla dzieci, rozpoczęta budowa ścieżki 
spacerowej). Miasto się zmienia,  jest coraz ładniejsze. 
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Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – podkreślił,  że w realizacji  budżetu gminy, podobnie jak w 
budżecie domowym, najważniejszą rzeczą jest dyscyplina. Pan Burmistrz przysłużył się temu, że te 
środki zostały skonsolidowane, że praca papierowa jest prowadzona skutecznie. W związku z tym 
zasługuje na udzielenie absolutorium i pochwałę.

8) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
    ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok                                        

Po  rozpatrzeniu,  Rada  Miejska  w  Rynie   zatwierdziła  sprawozdanie  finansowe  wraz  ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 rok.
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 12 radnych, 
w głosowaniu jawnym (ustawowy skład rady – 15 radnych).
Uchwała Nr VIII/80/11 – stanowi załącznik nr 10

9) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy   
    Ryn    

   Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
za 2010r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie 
mienia,   po  zapoznaniu  się  z  wnioskiem Komisji  Rewizyjnej  w sprawie  udzielenia  absolutorium 
Burmistrzowi  MiG  Ryn,  a  także  opinią  RIO  w  sprawie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej,  po 
przegłosowaniu  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium:
Rada Miejska w Rynie w obecności 12 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła 
uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.
(ustawowy skład rady – 15 radnych).
Uchwała Nr VIII/81/11 – stanowi załącznik nr 11do niniejszego protokółu.
                                                                                                                                          
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG- stwierdził, że sesje absolutoryjne dla organu wykonawczego są w 
większym  lub  mniejszym  stopniu  zawsze  stresujące.  Podkreślił,  że  dobrze  się  stało,  że  w 
stosownym czasie zapadła decyzja o budowie obiektu szkolnego, bo dzisiaj jego budowa nie byłaby 
już możliwa. W finansach światowych, europejskich źle się dzieje obecnie dzieje.
Burmistrz dodał,  że głowią  się z Panią  Skarbnik,  bo brakuje rzeczywistych pieniędzy mimo, że 
budżet na rok bieżący został skonstruowany prawidłowo. 
Burmistrz podziękował,  za zrozumienie i docenienie.

Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 370 w obrębie    
            Wejdyki.                                                                                                                        

Pan J. Karpiński – Burmistrz – omówił projekt uchwały. Projekt dotyczy przeznaczenia do sprzedaży 
działki nr 370 następuje w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości  przyległych oznaczonych nr 174/1,  nr176,  nr177,  nr178/1,  nr178/2,  nr184,  nr186, 
nr187, nr 188, nr 189, nr 190,nr 191 i nr 192.     

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Finansów – 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży działki nr 370 w obrębie  Wejdyki. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 radnych; 
przeciw- nie było; 2 radnych wstrzymało się od głosu.
Uchwała Nr VIII/82/11 – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu.
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania na mienie komunalne Gminie Ryn  nieruchomości 
Skarbu Państwa nad Jez. Ryńskim w obrębie miasta Ryn.       

Pan J. Karpiński – Burmistrz – omówił projekt uchwały w nowej wersji tj. „w sprawie
nabycia nieodpłatnego od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości w obrębie miasta 
Ryn.”
Projekt dotyczy nabycia  nieodpłatnego na własność Gminy Ryn nieruchomości wchodzące w skład 
Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa w obrębie miasta Ryn, oznaczone jako działki:
- nr 123/9 o pow. 0,0175ha,
- nr 123/10 o pow. 0,0552ha,
- nr 123/11 o pow.0,0054ha,
- nr 123/12 o pow. 0,1772ha,
- nr 123/13 o pow. 0,0483ha.     

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Finansów – 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nabycia nieodpłatnego od 
Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości w obrębie miasta Ryn.
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych.
Uchwała Nr VIII/83/11 – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu.

Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania w użyczenie nieruchomości zabudowanej 
            budynkiem byłej szkoły we wsi Skop.                                                                            

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  –  omówił  projekt  uchwały. Projekt  dotyczy  wyrażenia  zgody  na 
przekazanie  Stowarzyszeniu   Kulturalno-Oświatowemu „FENIKS”  Skop,   w formie  użyczenia  na 
czas nieoznaczony,  nieruchomości zabudowanej budynkiem byłej szkoły we wsi Skop, oznaczonej 
jako  działka  nr  36/5  -  na  prowadzenie  działalności  kulturalno-oświatowej  na  rzecz  lokalnej 
społeczności.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Finansów – 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania w użyczenie 
nieruchomości zabudowanej budynkiem byłej szkoły we wsi Skop. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych.
Uchwała Nr VIII/84/11 – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.

Ad.12 a Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
             Giżycko.

Pan  J.  Karpiński  –  Burmistrz  –  omówił  projekt  uchwały.  Projekt  dotyczy  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie  porozumienia  z Powiatem Giżycko na wykonanie   dokumentacji  technicznej  i  remontu 
drogi  powiatowej na terenie Gminy Ryn w  miejscowości  Rybical – droga Nr 1787.
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Pan S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Finansów – 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie porozumienia z Powiatem Giżycko.
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych.
Uchwała Nr VIII/85/11 – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu.

Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.
           ( Pani A. Szymanek -  w skutek pisemnego zrzeczenia się mandatu)                

Pan S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Finansów – 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego.
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów.  Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych; przeciw – nie było; 1 radny wstrzymał się od głosu.
Uchwała Nr VIII/86/11 – stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu.

Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
            na lata 2011- 2019.

Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały z autopoprawką polegającą na 
zwiększeniu  wydatków  majątkowych  o  65 000  zł.  w  związku  z  nową  inwestycją  w  zakresie 
modernizacji oświetlenia ulicznego.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Finansów – 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie  zmian  w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej  na lata 2011- 2019.
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych.
Uchwała Nr VIII/87/11 – stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu.

Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na rok 2011.                     

Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały z autopoprawką:
zał. Nr 2 – wydatki,   w tym: - dział  Rolnictwo i łowiectwo
• zmniejszyć zadanie  inwestycyjne pod nazwą - kształtowanie przestrzeni sportowo-rekreacyjnej 
związanej z rozwojem turystyki w miejscowościach Rybical, Prażmowo, Kronowo, Ryn – budowa 
elementów małej architektury i zagospodarowanie przestrzeni publicznej dla sporu i wypoczynku
- o kwotę 174 000 zł.,  w związku z naliczeniem zbyt dużych nakładów ze  środków własnych na 
w/w inwestycję i przeznaczyć:   -  19 000 zł. na  zadanie inwestycyjne z tego: ” Budowa sieci 
wodociągowej Knis Podewsie-Krzyżany-Słabowo-Wejdyki” -  7000 zł; „Budowa sieci kanalizacyjnej 
Knis Podewsie-Krzyżany-Słabowo -Wejdyki” 12 000 zł.;

   - 25 000 zł. na  opłatę za urządzenia obce  /położenie sieci wodno-kanalizacyjnej/ w  gruntach    
                      PKP Sterławki Wlk. 

- 20 000 zł. na remont dróg gminnych;
  - 30 000 zł. na  remont lokali komunalnych;
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 - 15 000 zł. na zakup i wymianę opon w wozie strażackim OSP Sterławki Wlk.  w tym:     
                    13 000 zł. na kupno opon, 2000 zł. na wymianę;
 - 65 000 zł. na  nową inwestycję pn. „Modernizacja oświetlenia ulicznego III etap- ul. Kościuszki,  
                    K. Wallenroda i Nowickiego”;
W związku z planowanym zatrudnieniem studenta na ratownika, w rozdziale Zadania ratownictwa 
górskiego i wodnego przesunięto środki zabezpieczone na wynagrodzenia osobowe i pochodne od 
wynagrodzeń,  łącznie 14114 zł. na wynagrodzenia bezosobowe.

Pan  S.  Kożuszko  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Finansów – 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i 
Gminy na rok 2011.                     
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie,  w obecności 12 
radnych.
Uchwała Nr VIII/88/11 – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu.

Ad.16  Rozpatrzenie skargi przedstawionej na poprzedniej sesji.                                          

Pan S. Kożuszko – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej przedstawił projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza MiG Ryn  wraz z uzasadnieniem. 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wyjaśnił, że w kwestii rzeczywistego rozliczania energii ten Pan 
został poinformowany, że ma się w tej sprawie skontaktować z Prezesem PGKiM.
Burmistrz podkreślił, że z wyliczeń wynika, że przy czteroosobowej rodzinie korzystającej z wody, 
pompa miejscowa zużywa energii na około 4 – 5 zł miesięcznie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Burmistrza MiG Ryn .
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  uchwała  została  podjęta  większością  głosów.  Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 9 radnych; przeciw – nie było; 3 radnych wstrzymało się od 
głosu.
Uchwała Nr VIII/89/11 – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu.

Ad.17  Sprawy rożne.   

Pan S. Dąbrowski – mieszkaniec Rynu – stwierdził,  że jego zdaniem Rada Miejska poprzedniej 
kadencji  zasłużyła  sobie  na  to,  aby  jej  zbiorowe  zdjęcie  zawisło  na  ścianie  sali  konferencyjnej 
Urzędu Miasta i Gminy.

Pan J. Karpiński – Burmistrz – odpowiedział,  że wniosek zostanie realizowany i zdjęcie radnych 
poprzedniej kadencji zostanie umieszczone na ścianie.

Ad.18  Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XI sesję Rady Miejskiej 
w Rynie.
 
Protokółowała:                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej
Bożena Dybała
                                                                                                      Jarosław Guz
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